

Title (en)

Device for automatically threading the end of a yarn in textile balls.

Title (de)

Vorrichtung zum automatischen Einziehen des äusseren Fadenendes von Knäueln.

Title (fr)

Dispositif d'introduction automatique de l'extrémité du fil dans les pelotes.

Publication

EP 0107001 A1 19840502 (DE)

Application

EP 83108947 A 19830910

Priority

DE 8226880 U 19820924

Abstract (en)

The device is used for the automatic threading in of the outer yarn end of balls which are wound on a winding mandrel (12). For this purpose, the free end of the winding mandrel (12) projecting beyond the ball (16) is constructed as a hook head (25), the arrangement being such that the winding arm (14) inserts the yarn end into the mouth of the hook head (25) at the end of the winding operation. When the ball (16) is removed from the winding mandrel (12), the yarn end is drawn into the ball (16). The hook head (25) is freely rotatable about the central longitudinal axis of the winding mandrel (12). Its centre of gravity is such that, with an oblique end position of the winding mandrel (12), the hook head (25) moves by itself into that position of the angle of rotation in which the winding arm (14) inserts the yarn into the hook mouth. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Vorrichtung dient zum automatischen Einziehen des äusseren Fadenendes von Knäueln, die auf einem Wikkeldorn (12) gewickelt werden. Zu diesem Zweck ist das über den Knäuel (16) vorstehende freie Ende des Wickeldorns (12) als Hakenkopf (25) ausgebildet und die Anordnung so getroffen, daß am Ende des Wickelvorgangs der Wickelarm (14) das Fadenende in das Maul des Hakenkopfs (25) einlegt. Beim Abziehen des Knäuels (16) vom Wickeldorn (12) zieht sich das Fadenende in den Knäuel (16). Der Hakenkopf (25) ist um die Mittellängsachse des Wickeldorns (12) frei drehbar. Sein Schwerpunkt ist so angeordnet, daß sich der Hakenkopf (25) bei schräger Endstellung des Wikkeldorns (12) von allein in diejenige Drehwinkelstellung bewegt, bei der der Wickelarm (14) den Faden in das Hakenmaul einlegt.

IPC 1-7

B65H 54/66

IPC 8 full level

B65H 54/66 (2006.01); **B65H 65/00** (2006.01)

CPC (source: EP)

B65H 65/005 (2013.01); **B65H 2701/31** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] FR 1057920 A 19540311 - RYO CATTEAU SA ETS
- [X] FR 775299 A 19341222 - RYO CATTEAU SA ETS

Cited by

CN112938621A; CN112919245A

Designated contracting state (EPC)

CH DE FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)

EP 0107001 A1 19840502; DE 8226880 U1 19831013; ES 283172 U 19850501; ES 283172 Y 19851216; JP S5978072 A 19840504

DOCDB simple family (application)

EP 83108947 A 19830910; DE 8226880 U 19820924; ES 283172 U 19830923; JP 17687783 A 19830924